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Ad 1: Godkendelse af dagsorden  
 Godkendt uden bemærkninger  
  
Ad 2: Godkendelse af referat 10-04  
 Godkendt med en tilføjelse til pkt 4.3 ”søges og bevilliges”  
   
Ad 3: Merit- og dispensationsansøgninger     

3.1 Behandlede sager siden sidst blev gennemgået   
Der er indkommet en del ansøgninger om dispensation til optagelse på 
kandidatuddannelse fra studerende med hængepartier på deres 
bacheloruddannelse. Formanden informerede om, at der arbejdes på en 
løsning for de kandidater, der har hængepartier på forårskurser, således at de 
kan opfylde SN-DATs krav om at følge kurset 2. gang inden 3. prøveforsøg. 

  
3.2 Ændring af dispensation for en INF7 studerende i E10, der ønsker 
HUM fag i stedet for SAD (KI)  

 
 3.3 Erstatningsfag for KI på INF7 E10 for studerende med BaIT-baggrund 
 3.2 og 3.3. blev behandlet samlet: 

Studienævn for Datalogi er fra flere sider blevet gjort opmærksom på 
problemet med at kurset Kunstig Intelligens (KI) figurerer både i 
studieordningen for hhv. BaIT og kandidatuddannelsen i Informatik, hvilket 
skaber problemer for de BaIT’ere, der ønsker at tage kandidatuddannelsen i 
Informatik. 
 
Den generelle beslutning blev som følger: 
De studerende, som tidligere har bestået KI på BaIT5 skal i samråd med 
semesterkoordinatoren tage en fælles beslutning om hvorvidt de vil   

a) øge projektenhedens omfang med 3 ECTS, eller 
b) følge et valgfrit eksisterende kursus, som ikke er fulgt før og 
som skemamæssigt ikke kolliderer med de obligatoriske kurser. 

 
(Efterfølgende har semesterkoordinator meddelt, at man ønsker at følge 
mulighed a)) 

 
3.4 Cand.IT i softwarekonstruktion: dispensation til at ændre 
studieforløb på CIS1.   
Studielederen har anmodet om at få godkendt følgende ændringer i 
studieordningen for CIS1: Projektet hæves fra 18 ECTS til 21 ECTS, PE-
kurset Softwareteknologier (ST, 3 ECTS) ændres til et SE-kursus, SE-
kurserne Structural Computing (SC) og Teknisk organisation og ledelse (TOL) 
skal ikke følges, men erstattes af SE-kurset Programmeringsparadigmer (PP, 
3 ECTS), således at: 

 
CIS1:  
Projekttema: Fuzzylogik informationsteknologi (21 ECTS)  
PE kurser: Fuzzylogik (FL, 3 ECTS),  
SE kurser: Softwareteknologier (ST, 3 ECTS), Programmeringsparadigmer 
(PP, 3 ECTS)  
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Studienævnet imødekommer denne anmodning og giver dispensation fra 
studieordningen cand.IT i softwarekonstruktion. 

 
Ad 4: Andre ansøgninger  
 4.1 Behandlede sager siden sidst blev gennemgået  
  

4.2 Ansøgning om tilskud til rejse i forbindelse med CIS4 projekt. 
Studienævn for Datalogi har aldrig modtaget en ansøgning. 
Den studerende fik af FSN godkendt rejsebevilling i forbindelse med sit CIS3-
projekt i E09 – og eftersom det er en fortsættelse af projektet, har alle 
formodet, at det blot var en formsag også at få det til CIS4-projektet i F10.  
I februar bad UK den studerende om at fremsende budget baseret på billigste 
rejseform. Dette har SN-DAT aldrig modtaget, men 1/7 modtages togbilletter 
fra vedkommende, der forventer at få refunderet udgiften.  
 
Studenævn for Datalogi imødekommer den studerendes henvendelse idet det 
forudsætter at vedkommende var i god tro. 
 
4.3 Ansøgning om midler til F-klubbens hyttetur 
Studienævn for Datalogi imødekommer ansøgningen og bevilliger tilskud på 
kr. 11.126.  

  
Ad 5: Semesterplanlægning 
 5.1 Status for E10 

Næstformanden havde kigget på semesterhjemmesiderne og havde følgende 
bemærkninger: 

• Alle semestre mangler gruppelister – disse kommer dog normalvis først 
en uge efter semesterstart, da antallet af studerende er usikkert. 

• DAT5 mangler links til de fleste specialiseringer 
 
Studievejlederen vil indføje spørgsmål ang. introduktionsforløbet i evaluering 
af studiestart, ligesom der også vil blive indhentet feedback på studiestart fra 
kursusholdere og semesterkoordinatorer. 

  
 5.2 Fremtidig procedure 
 Der fremkom følgende ønsker til den fremtidige semesterplanlægning: 

• Eftersom semesterkoordinatorer udpeges i maj og november, bør det 
allerede i hhv. juni og december være fastlagt hvem, der er 
kursusholder, således at disse tidligere kan forberede sig på næste 
semester. 

• Det er ønskeligt, at al information vedr. semesteret skal ligge på 
semesterhjemmesiderne 14 dage før studiestart. Formanden kontakter 
Institutlederen om hvorvidt de nuværende deadlines kan fremrykkes. 

• Studienævnet bør kunne opstille kriterier til udpegning af 
semesterkoordinatorer, da der påhviler disse et stort ansvar for 
uddannelsens afvikling. 

• Der skal udarbejdes en tjekliste til semesterkoordinatorerne, således at 
de ved, hvilke opgaver der forventes udført. Formanden for 
studienævnet udarbejder udkast. 
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Ad 6: Planlægning   

6.1 FSN årshjul opdateres for SN-DAT    
- FSN årshjul og -kalender blev gennemgået for at opdatere i forhold til SN-
DAT.  
 
Studienævnssekretæren udarbejder i samarbejde med Schoolsekretæren et 
revideret årshjul for SICT og SN.  
 

 6.2 Politikker vedtaget af FSN  
- Politikker vedtaget af FSN skal opdateres i forhold til SN-DAT og 
offentliggøres på SICT-siden.    

 
Ad 7: Meddelelser 
 Årsmøde for studie- og erhvervsvejledere 
 Se invitation fra VUE her 
 
 Ny bekendtgørelse om bachelor- og kandidatuddannelser (1/7- 2010) 
 Se bekendtgørelsen fra Lovtidende her 
 Se følgebrev fra UBS her 
 

Notat vedr. opgavefordeling mellem skoler, studieråd og 
studienævn/studienævnsformand. 
Se notatet her 

 
Ad 8: Eventuelt 
   

Møde mellem Studienævn for Datalogi, Studieleder og Institutleder 
Jf. referatet fra studienævnsmøde 10-04 afstedkom rekvisitionsmaterialet 
fremsendt af SICT en række spørgsmål, som blev stillet til Studieleder og 
Institutleder på et møde d. 16/8-2010. Formanden refererede fra dette møde. 
 
Inspiratorpanel til arbejdet med revision af studieordninger 
De to arbejdsgrupper for revision af studieordninger for 3.-10.semester er 
blevet bedt om at afholde et møde med inspiratorpanel for at afklare 
erhvervslivets forventninger til fremtidige bachelorers/kandidaters 
kompetenceprofil. Arbejdsgruppen for SW/DAT har allerede inviteret til et 
sådant møde. Arbejdsgruppen for BaIT/INF studierne forventes ikke at benytte 
det samme panel. 
     

 
 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Mette Andersen 
Studienævnssekretær 
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